
Eesti Orienteerumisliidu volinike kogu 03.12.2023 koosoleku 

Protokoll 

 

Koosolek toimus 03.12.2023 kell 18.00 – 21.30 üle veebi 

 

Koosolekul osalesid volinike kogu liikmed:  

Sixten Sild, Uku-Laur Tali, Toomas Tiivel, Raul Kudre, Marek Karm, Marili Zimmermann, Sander Annus, 

Koit Kolsar, Tõnu Lillelaid (osales osaliselt) 

Külalistena: EOLi president Aigar Pindmaa, EOLi juhatuse liige Maret Vaher, EOLi harrastusspordi 

projektijuht Mait Tõnisson 

Puudus: ei olnud 

Koosolekut juhatas Marek Karm 

Protokolli koostas Maret Vaher 

 

Päevakord: 

1. Volinike kogu esimehe ja aseesimehe valimine 

2. Volinike kogu liikmete määramine toimkondadesse, toimkondade nimekirja ülevaatamine 

3. Eesti MV ja EOLV toimkonna loomise või toimkondade reorganiseerimine vajadusest  

4. Jüriööjooks 2024 juhendi arutelu ja kinnitamine 

5. Kultuuriministeeriumi preemiate (aasta- ja elutööpreemiad) kandidaatide kinnitamine 

6. EOLi teenetemärgi jätkutellimus.  

7. Muud teemad (Meediategevuse koordineerimine: Instagram, FB) 

 

1. Volinike kogu esimehe ja aseesimehe valimine: esimeheks valiti ühehäälselt Marek Karm (SK 100), 

aseesimeheks Toomas Tiivel (SK Mercury). Vormistatud volinike kogu otsus 29. 

 

2. Volinike kogu liikmete määramine toimkondadesse, toimkondade nimekirja ülevaatamine  

EOLil on praegu 13 toimkonda: IT, orienteerumisjooks, tippsport, kaardid, liikumisharrastus, meedia, 

noored ja algõpetus, rattaorienteerumine, reeglid, rogain, suusaorienteerumine, keskkond ja säästev 

areng, seeniorsport. https://orienteerumine.ee/wp-content/uploads/2023/06/2513-eol-

toimkondade-koosseisud-2023.pdf 

Tõnu saatis oma ettepaneku enne koosolekut: minu arvates on EOLis toimkondi liiga palju. Iga teema 

jaoks ei peaks olema eraldi toimkonda. Pigem oleks toimkondi vähem, samas ühes toimkonnas võib 

olla liikmeid rohkem, et oleks rohkem arutelu. Teemad on niikuinii omavahel põimunud ning süsteem 

pole nii keeruline. 

Panin praegused toimkonnad selliselt tabelisse: 

 

https://orienteerumine.ee/wp-content/uploads/2023/06/2513-eol-toimkondade-koosseisud-2023.pdf
https://orienteerumine.ee/wp-content/uploads/2023/06/2513-eol-toimkondade-koosseisud-2023.pdf


 

Mõned toimkonnad (nt meedia, IT ja kaardid) on nö alade ülesed ja eraldiseisvad ning nendega on 

hästi.  

Teisalt on neli alapõhist toimkonda ja neli tasemepõhist toimkonda, mis moodustavad omavahel 

kattuva maatriksi. Reeglid on veel nende kõigi ülene toimkond. Iseenesest on ju tore, kui saab eraldi 

iga teemat arutada, kuid iga teema mõjutab kõiki teisi teemasid, seega suhteliselt keeruline on 

eraldiseisvalt mingit teemat ühes toimkonnas arutada. Või kuidas siiamaani see töö täpselt 

korraldatud oli? 

Sellest tulenevalt võiks kaaluda, et kaotame ära aladepõhised toimkonnad ja jäävad alles taseme 

(noored, tipp, seeniorid, harrastus) toimkonnad. Igas selles toimkonnas oleks aga inimene, kelle jaoks 

on üks või mitu ala südamelähedane. Näiteks noorte toimkonnas arutatakse nii jooksu, ratta, suusa 

kui rogaini noorte teemasid. Ideaalis võiks ju igal alal olla noorte, tippude jne tegevus sarnane ning 

mu meelest võiks ka alade üleselt neid pigem sarnaselt käsitleda. 

Ma ei tea ka, kas eraldi oleks vaja üldse reeglite toimkonda. Noorte reegleid võiks äkki arutada 

noortetoimkond, tippspordil tipu toimkond jne. Eesti MV reegleid võiks arutada näiteks tippspordi 

toimkond. Kui on mingeid üldiseid reegleid, siis arutab volinike kogu (näiteks keskkond?).  

Sixten: jätkaks pool aastat või aasta olemasolevate toimkondadega, siis arutaks uuesti, kuidas jätkata 

– kas ühendada mõned toimkonnad või luua olemasolevate baasil aladeülesed toimkonnad.   

Raul: Toimkondade ülesanded tuleks selgemalt kirja panna. Reeglite toimkond ongi alade ülene. Ei 

kiirustaks praegusi toimkondi muutma.  

Toomas: liikumisharrastus on teistmoodi „loom“ toimkondade reas. Liikumisharrastuse fookus on 

pigem see, kuidas uusi harrastajaid juurde tuua.  

Maret: Leedus näiteks on ainult 6 toimkonda. NORDi koosolekul on nende tegevjuht Vilius Aleliunas 

tutvustanud toimkondade tegevust ja mulje on jäänud, et ühes toimkonnas on mitu omavahel 

tihedalt seotud teemat. Google tõlkis Leedu toimkondade nimed nii: Valijate toimkond (8 liiget) – 

äkki sarnane meie volinike koguga?, spordiarengu toimkond (5), tehniline toimkond (5), 

täpsusorienteerumise toimkond (4), veteranspordi toimkond (5), IT (7), revisjoni? (review)- ja 

eetikakomitee (3). https://orienteering.lt/federacija/struktura/ 

Soomes seevastu on üpris sarnased toimkonnad nagu meil, 2023.a on neil 12 toimkonda: võistlused, 

klubid, tipporienteerumine, harrastussport, kommunikatsioon, keskkond, reeglid, kaardid, SO 

arendus, RO arendus, TO arendus, Noorte-Jukola juhtimistoimkond. 

https://www.suunnistusliitto.fi/liitto/tyoryhmat/  

https://orienteering.lt/federacija/struktura/
https://www.suunnistusliitto.fi/liitto/tyoryhmat/


Marek esitles enda koostatud plaani, millisesse toimkonda uued volinike kogu liikmed peaks 

kuuluma.  

Organisatsioonilised toimkonnad 

• Kommunikatsiooni toimkond – juht: Toomas Tiivel 

• Keskkonna- ja säästva arengu toimkond – juhi kandidaat: Madli-Johanna Maidla (liikmena: 
Uku-Laur-Tali, Marili Zimmermann?) 

 
Tehnilised toimkonnad 

• Reeglite toimkond – juht: Marek Karm 

• Kaardi toimkond – juht: Uku-Laur Tali 

• IT toimkond – juht: Marili Zimmermann 
 
Sportlasgruppide toimkonnad 

• Noortespordi ja algõpetuse toimkond – juht: Sander Annus 

• Tippspordi toimkond – juht: Tõnu Lillelaid 

• Liikumisharrastuse ja päevakute toimkond – juht: Koit Kolsar 

• Seeniorspordi toimkond – juht: Toomas Tiivel 
 
Distsipliinipõhised toimkonnad 

• Orienteerumisjooksu toimkond – juht: Sixten Sild 

• Suusaorienteerumise toimkond – juht: Raul Kudre 

• Rattaorienteerumise toimkond – juht: Marek Karm 

• Rogaini toimkond – juhi kandidaat: Lauri Leppik (liikmena: Marili Zimmermann) 
 
Järgmiseks: 

• Vastava toimkonna volinike kogu liikmed suhtlevad välja pakutud toimkonna juhi 
kandidaadiga, kes on väljastpoolt volinike kogu, kas ta on nõus seda toimkonda juhtima. 

• 20.12.2023 on tähtaeg, millal peaks igal toimkonnal olema koosseis teada (juht ja liikmed). 

• Toimkonna juhi vahetumise korral tasub eelmise toimkonna juhiga koos üle vaadata, mis 
asjad on jäänud tegemata, mis pooleli ja mida tuleks teha. 

• Koostöös Maretiga tuleks toimkonna juhtidel välja selgitada, kuidas toimkonna jaoks olulisi 
dokumente hallatakse. 

• Igal toimkonnal peaks olema kaardistatud ja kirja pandud ära toimkonna tööülesanded ja 
vastutusala. 

• Esialgu olen valmis olema kõikide toimkondade liige, et näha selle aktiivsust ja vajadusel seda 
tõsta. 

 
Raul: Toimkondade koosseisudel ei peaks olema juhatuse otsusega määratud tähtaega, vaid koosseis 
tuleks määrata kuni uue koosseisu kinnitamiseni.  
 

Ülesanne: Maret sõnastab järgmise sellekohase juhatuse otsuse  eelpooltoodud ettepaneku kohaselt.  

Tõnu: Isegi toimkonnad jäävad paika, siis ma tahaks, et arutaksime seda tööjaotust korra veel. Pakun 

välja näiteks: 

1) Juhatus koostab aasta lõpus/uue aasta alguses tööplaani, kus on kirjas, mis juhendeid, reegleid ja 

otsuseid tuleb aasta jooksu vastu võtta. Kirja tuleb panna juhendi vastuvõtmise tähtaeg. Osad 

teemad on tähtajatud, siis pole otsustamise aeg vaja. 

2) Seal samas tööplaanis on iga tegevuse taga üks vastutaja ehk toimkond.  



3) Iga toimkond vastutab ja koordineerib, et talle antud ülesanne(ded) oleks õigeks ajaks täidetud. 

Koostöös juhatusega. Selleks alustab ta reeglite ülevaatamise (vms protsessi) piisavalt vara, et jõuaks 

kõikide seotud toimkondadega muudatuse läbi arutada, vajadusel kaasata ka teisi osapooli,(nt 

sportlaseid), vajadusel teha vahe arutelu volinike kogus jne. 

4) Punktis 1 toodud tähtajaks on antud juhend vms toimkondade tasemel kokkulepitud ja volinike 

kogus toimub pigem nö lõpphääletus. Seal võibolla ka mitu alternatiivi hääletamiseks, kuid siis on iga 

kohta juba olemas plussid, miinused ja mõjud välja toodud. 

Ülesanne:  20. detsembriks saadavad uued toimkonna juhid või liikmed oma toimkondade koosseisud 

Maretile. 

Ülesanne:  31. detsembriks koostab Maret 2024.a vajaminevate dokumentide/juhatuse ja volinike 

kogu otsuste nimekirja koos vastuvõtmise tähtaegadega. 

 

3. Eesti MV ja EOLV toimkonna loomise või toimkondade reorganiseerimine vajadusest  

Arutasime võimaliku 14. toimkonna loomise vajadust.  

Raul: korraldustase ei ole alla läinud, pigem olud on keerulisemad. Nõuded on tõusnud. Näiteks koos 

WREga korraldamine.  Äkki ei peaks toimkonda tegema, aga mingeid lahendusi peaks pakkuma. 

Looma dokumendi, kus on kirjas, milline on korralduse miinumumtase. Millised toetajate bännerid 

peavad väljas olema jne. 

Sixten: Vead peaks olema läbi analüüsitud, et neid enam ei tekiks.  

Otsustati jätkata olemasolevate toimkondadega, kuid teha jaanuari algul üle veebi toimuv ca 3-

tunnine 2024. aasta Eesti MV, EOLV ja WRE korraldajate koolitus.  

Ülesanne: Maret teeb Doodle, et selgitada välja sobivaim koolituse toimumisaeg (reedel, 05.01 18-

21, laup 06.01 (või pühap 07.01) 9-12 või 13-16 või 17-20).  

Ülesanne: Mait ja Sixten koostavad koolituse kava ning saadavad hiljemalt 12. detsembril välja 

vastava kutse koos Doodle lingiga.  

 

4. Jüriööjooks 2024 juhendi arutelu ja kinnitamine 

Maret edastas eelmise volinike kogu arutelu antud teemal. Toimus arutelu ja lepiti kokku, et noortele 

(13-16a) ja 65+ klassidele toimub 2024. aastal Jüriööjooks lühemate radadega 3-liikmeliste 

võistkondade vahel. Maret täpsustab noortekoondise peatreeneri Elo Sauega noorte 

vanusepiirangud ning saadab juhendi mustandi korraldajatele ülevaatamiseks, kommenteerimiseks ja 

stardimaksude lisamiseks. Lahtiseks jäi, kuidas nimetada lühemat kolme vahetusega rada (kas mini-

Jüriöö, Õhtu-Jüriöö, Jüriööke jne). 

Juhendi kinnitamine lükkus edasi, kuni juhendi üksikasjade selgitamiseni.   

Ülesanne: Maret saadab mustandi korraldajatele ja seejärel uuesti volinike kogule.  

 



5. Kultuuriministeeriumi preemiate (aasta- ja elutööpreemiad) kandidaatide kinnitamine 

(esitamise tähtaeg 10. jaanuar) https://www.kul.ee/uudised/kultuuriministeerium-ootab-kandidaate-

kultuuri-ja-spordi-aasta-ning-elutoopreemiatele-0 

Maret andis ülevaate eelmistel aastatel esitatud taotlustest nii Kultuuriministeeriumi aasta ja 

elutööpreemiatele kui Kulka vastavatele tunnustustele. EOLi viimase 4 aasta taotlustest on 

rahuldatud vaid üks aastapreemia – Raul Kudrele SO MMi 2021 korraldamise eest. Otsustati, et 

taotluste esitamist tuleb jätkata ja juba kandidaadi nimekirja saamine on tunnustus. Arutasime 

võimalikke elutööpreemiate kandidaate: Arne Kivistik (2022 esitasime ainult EOLi poolt, 2023 

esitasime koos suusaliiduga), Arvo Kivikas, Nikolai Järveoja, Toivo Kotov, Heino Mardiste. Volinike 

kogu tegi ettepaneku, et esitame aastapreemiale tulemuste eest Daisy Kudre-Schnyderi ja  

elutööpreemiale Arvo Kivika. 

Ülesanne: Maret vormistab taotlused ja esitab need enne 10. jaanuari. 

 

6. EOLi teenetemärgi jätkutellimus.  

Otsustasime jätkata EOLi teenetemärkide  tellimist ettevõttest Roman Tavast. Tootja ettepanekul 

tellime 5 märki (et vältida kulla tuhmumist märkide pikemal hoidmisel). Tellimuse esitame 2024. 

aastal. Tootja esitas viiele märgile hinnapakkumise (870 €).  

7. Muud teemad 

Meediategevuse koordineerimine: Instagram, FB 

Raul: EOL peab paremini pildil olema, pressiteated peavad kiiremini tulema, neid peab rohkem 

olema. Alaliidu nähtavust tõstavad ja seega väga olulised on ka aasta parimate hääletus ja nende 

väljakuulutamine. Ma tean ise ka, kui raske on pressiteateid kirjutada, aga tänapäeval saab paari 

klikiga postitust erinevates kanalites väga lihtsalt nähtavale tuua.  

Sixten: Loomulikult saab rohkem ja paremini, seni oleme teinud nagu meile on jõukohane. Kogu 

meediategevus on tegelikult kui mitte täiskohaga, siis poole kohaga inimese töö. Mina teen seda oma 

põhitöökoha ning muude töö-, klubi- ja perekohustuste kõrvalt. See ei ole lahendus, et lihtsalt öelda: 

„Tehke rohkem ja paremini“, Meil on vaja juurde kompetentseid inimesi. Paari klikiga tehtavaid 

lihtsaid lahendusi ma ei usu, kvaliteetset asja nii ei saa teha.  

Toomas: peame tegema meediaplaani (sihtrühmad (orienteerujad, toetajad, uued harrastajad, 

lasped-noored, kanalid jne). 

Marek: Et olla noortele atraktiivne spordiala, peab orienteerumine olema sotsiaalmeedia 

platvormides esindatud huvitava sisuga ning regulaarselt. 

Maret: Kas me üldse teame, kui hästi või halvasti me pildid oleme? Kuidas me väljast paistame? 

Rootsis näiteks oli (alaliidu lehel vist) hiljuti nupuke, et orienteerumist näidati seal isegi 

jalgrattaspordist enam kordi teleris vmt. Olen saanud mitmelt mitte-orienteerujatelt tagasisidet, et ka 

meie ala on väga hästi pildil. Kus on tõde? Äkki oleme liiga kriitilised enda vastu? Loomulikult saab 

rohkem ja paremini.  

Twitteris jäi silma fail erinevate veebiplatvormide kasutajate arvudega:  

https://www.kul.ee/uudised/kultuuriministeerium-ootab-kandidaate-kultuuri-ja-spordi-aasta-ning-elutoopreemiatele-0
https://www.kul.ee/uudised/kultuuriministeerium-ootab-kandidaate-kultuuri-ja-spordi-aasta-ning-elutoopreemiatele-0


 

Toomas: Traditsioonilise meedia statistika saab üsna kergesti välja võtta.  

Ülesanne: Toomas esitab numbrid orienteerumise nähtavuse kohta Eesti traditsioonilises meedias 

järgmisel koosolekul, 04. jaanuaril. 


